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Overleg Strategisch Beraad eTD 29 

Datum & tijd  5 december 2023, 15:00 – 17:00 

Auteur Féline van der Heyden (Secretaris) 

Aanwezigen Elly Plooij-van Gorsel (Voorzitter), Maurice van Erven (VNG), 
Jos Schaffers (VvV), Willemijn Vlasman (KPN), Hetty Lucassen 
(BZK), Michel van Loon (Logius), Féline van der Heyden 
(Secretaris Logius) 

Afwezigen Jacques Snel (Vz. Tactisch Beraad), Marcel Wendt 
(Digidentity), Rodrique Engering (KvK) 

Classificatie Intern 

 

 Opening, mededelingen en vaststellen agenda 

De voorzitter heet allen welkom en opent de vergadering. De volgende mededelingen 
worden gedaan: 

 
- Jacques Snel, Rodrique Engering en Marcel Wendt hebben zich afgemeld.  
- Maurice van Erven is voor het eerst aanwezig bij het Strategisch Beraad (SB). Hij 

stelt zich kort voor en verteld o.a. dat hij voor VNG al 10 jaar betrokken is bij 
eHerkenning. 

- De Voorzitter vraagt alle SB leden of zij willen worden herbenoemd per komend 
kalenderjaar. De afwezige leden worden gemaild met deze vraag. Willemijn 
Vlasman zal met terugwerkende kracht herbenoemd worden vanaf 3 oktober 
2023. Alle aanwezige leden geven aan herbenoemd te willen worden. De 
Secretatis zet het herbenoemingsproces in gang. 

 
 

 Verslag, besluiten en acties  

2.1. Verslag en besluitenlijst vorige bijeenkomst (Bijlage 2.1 a en b) 

Ter vaststelling het verslag en de besluitenlijst van 3 oktober 2023. 
 
- Blz. 3 Opmerking Hetty Lucassen bij het laatste streepje: Hetty licht toe dat de 

Wallet ten alle tijden vrijwillig is. De opmerking over publieke- en private 
organisaties wordt verwijderd. 

 
Met deze aanpassing in het verslag wordt het verslag en de besluitenlijst vastgesteld. 

 
2.2. Actiepuntenlijst (Bijlage 2.2) 

Ter bespreking de actiepuntenlijst. 
 
De actiepunten worden als volgt besproken: 
- Nr. 2, ‘Voorstel governance Stelsel Toegang inbrengen’: Hetty Lucassen geeft 

aan dat zij hierop terugkomt zodra er iets te melden is. 
- Nr. 3, ‘Themasessie Wdo’: Hetty Lucassen en de secretaris hebben dit punt 

besproken en stellen voor in Q1 2024 een sessie te organiseren met de volgende 
agendapunten:  

 
1. Impact Wdo, door BZK Odette Bies en/of Wouter Bieshuis 
2. Toekomstig beheer 
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- Toelichting van het Plan van Aanpak vanuit de Stuurgroep, door BZK 
- Strategische langetermijnvisie eHerkenning, door de VeHa 

3. Huidig beheer 
- Jaarplan 2024 eHerkenning, door Logius 
- Ontvlechting, door de VeHa 

4. Hoe lopen de lijnen? door BZK 
(o.a. een toelichting op de inhoud van verschillende overleggen zoals het TB, 
SB, LO, Petit Comité, Stakeholdersoverleg, Stuurgroep, Programmeringstafel, 
…) 

 
 

 Ontwikkelingen rondom de Wdo 

3.1. Voortgang op de Wdo & Governance 

Mondelinge terugkoppeling van Hetty Lucassen (BZK). 
 

Hetty Lucassen geeft aan dat er op dit moment geen ontwikkelingen te melden zijn. 
  

 
 Tactisch Beraad 

4.1. Memo voortgang Tactisch Beraad (Bijlage 4.1) 

Ter informatie en ter bespreking 
 

De Voorzitter licht toe dat vanuit het Tactisch Beraad (TB) een memo is meegestuurd 
met een terugkoppeling over de voortgang omdat Jacques Snel als Voorzitter van het 
TB niet aanwezig kon zijn.  

 
Maurice van Erven:  
- Over TRR wordt vermeldt dat de data van de Belastingdienst is en niet met 

anderen gedeeld gaat worden. De architectuur is wel breder inzetbaar. Maurice 
vraagt zich af of we, als leden van het Stelsel, erbij gebaat zijn als deze data wél 
gedeeld wordt zodat buitenlandse ondernemingen in beeld gebracht worden. 
Hetty Lucassen raadt Maurice aan om contact op te nemen met Luc Boss van de 
Belastingdienst omdat zij heeft begrepen dat daar toch een opening voor zou 
kunnen zijn. 

 
De Voorzitter deelt nog mee, namens de Voorzitter van het TB, dat één dezer dagen 
het 1 miljoenste eHerkenningsmiddel verkocht zal worden. Daarom organiseert het 
TB, na het overleg van 11 januari, een borrel waarvoor ook de leden van het SB 
uitgenodigd zijn. De Secretaris stuurt de uitnodiging hiervoor aan de SB leden. 

 

4.2. Herbenoeming leden Tactisch Beraad (Bijlage 4.2) 

Ter besluitvorming 
 
Gevraagd wordt in te stemmen met een herbenoeming van de leden van het Tactisch 
Beraad voor een termijn van ten minste 2 jaar. Het SB stemt hiermee in. Daarmee is 
het lidmaatschap voor alle TB leden verlengd tot 31-12-2025 (Besluit 1). 

 
 

 Terugkoppeling uit eigen kring 

De leden geven een mondelinge terugkoppeling van relevante ontwikkelingen uit 
eigen kring. 

 
Maurice van Erven:  
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- Ook de VNG is aangehaakt op uitfaseren van eH2, waardoor 2 Factor Autorisatie nu 
een feit wordt. 

- Single Digital Gateway stelt een aantal (burgerzaken) formulieren verplicht die nu 
door gemeenten beschikbaar moeten worden gemaakt. Daarvoor is een eH middel 
nodig, waarvoor eIDAS wordt gebruikt. Gemeenten hebben echter nog niet allemaal 
een eIDAS koppeling. +/- 150 gemeenten gaan daarom aansluiten op eIDAS.  
Willemijn Vlasman geeft aan dat KPN, en andere leveranciers, graag hulp aanbieden. 
VNG nodigt graag een afvaardiging van alle leveranciers uit bij de Hackathon die zij 
begin 2024 organiseren. 
Hetty Lucassen voegt toe dat binnen het Stelsel Toegang dienstverleners één Stelsel 
koppelvlak krijgen. Daarmee hoeft niet voor elke dienstverlener een apart koppelvlak 
geregeld te worden. 

 

Marcel Wendt (via de Voorzitter): 
- Per mail laat Marcel weten dat hij samen met Hetty Lucassen gaat kijken hoe 

eHerkenning kan werken in een gedecentraliseerd eco systeem als de EU Wallet. 
Hij juicht dit toe aangezien dit zou betekenen dat we voorop blijven lopen in de 
EU. 
Maurice van Erven vraagt zich af hoe andere leden daar vanuit het huidig Stelsel 
eHerkenning over denken. Vanuit VNG ziet hij dat verschillende gemeentes 
vragen hebben over de Wallet. De gesprekken die hij hierover voert met 
gemeentes worden lastiger als we ook binnen het huidige Stelsel bezig zijn met 
Wallet ontwikkelingen. Nu is eHerkenning een authenticatiemiddel, maar waar 
gaan die ontwikkelingen heen? 
Hetty Lucassen: De Wallet zal straks een aanvullend inlogmiddel zijn dat ook 
gegevens kan bevatten. In de Large Scale Pilot van de EU ontwikkelen 
leveranciers het eHerkenning instrument verder naar een Wallet. Dit staat los van 
eHerkenning zoals dit in Nederland gebruikt wordt. 
Maurice van Erven zou echter willen weten of de governance, zoals we die nu 
kennen rond eHerkenning, ook zo kan blijven bestaan rond Wallets. De huidige 
governance lijkt ingesteld voor het inlog-middel. 
Hetty Lucassen vult aan dat voor de Wallet is een eigen governance is opgesteld 
waar ook de VNG deel van is. 
Maurice van Erven vraagt zich af waar en wanneer de schoen gaat wringen als 
vanuit het Operationeel Beraad (eerste) functionele wijzigingen worden 
aangekondigd in de governance om de Wallet ontwikkelingen te faciliteren. Dit zal 
in eerste instantie een uitdaging zijn voor de leveranciers. Hij juicht de 
doorontwikkelingen toe maar vraagt zich af of wij als eTD hier een rol in kunnen 
blijven vervullen. 
 
De Voorzitter vraagt om dit punt op de agenda van het volgend Strategisch 
Beraad te zetten of op de Sessie Wdo te behandelen, aangezien daar meer leden 
aanwezig zijn die inbreng kunnen leveren in de discussie. 
 

Willemijn Vlasman:  
- Vorige keer gaf Willemijn aan dat KPN bezig was om identificatie op afstand live te 

brengen. Inmiddels is de officiële goedkeuring van het RDI ontvangen voor de 
livegang. Dat is een mooie mijlpaal.  

 
 

 Rondvraag 
 

Hetty Lucassen: 
- Hetty stelt voor het vergaderritme van het SB terug te brengen. Bij voldoende 

agendapunten kunnen we alsnog een extra overleg organiseren. Ook Michel van 
Loon geeft aan voorstander te zijn van het annuleren van overleggen die niet 
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goed gevuld zijn met agendapunten. Ook Jos Schaffers onderstreept dit, voor hem 
komende de Beraden te kort op elkaar. 
De Voorzitter geeft aan dat het in haar opinie goed is om elkaar met regelmaat te 
zien en bij te praten. Zij is er daarom voorstander van de vier ingeplande 
overleggen voor aankomend jaar ingepland te laten staan en enkel bij géén of 
géén-urgente agendapunten het Beraad niet door te laten gaan. 
 
Afgesproken wordt dat de Voorzitter in overleg met de Secretaris op basis van de 
ingebrachte agendapunten bepaalt of een beraad doorgang vindt. 

 
Het eerstvolgende Strategisch Beraad staat gepland op 6 februari 2024 en vindt plaats 
bij Logius op kantoor. De voorzitter dankt de aanwezigen voor hun bijdragen en sluit de 
vergadering. 

 
 


